
Zápis 
 

zo spoločného  rokovania  Výskumno-manažérskej rady  a Ústavnej rady ÚI SAV 
zo dňa  16. 5. 2018 

 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 
Program: 

1. Informácia o aktuálnej situácii ÚI SAV a SAV, výkonové financovanie - výsledky  
    (I. Budinská - informácie z Rady riaditeľov a P SAV, L. Hluchý - informácie zo    
    Snemu SAV, J. Glasa - informácie k voľbám do Správnej rady) 
2. Výskumné aktivity v roku 2018 - informácie od vedúcich oddelení a vedúcich  
    projektov 
3. Návrh akčného plánu na roky 2017 – 2021 
4. Výsledky hospodárenia ústavu za rok 2017 a rozpočet na rok 2018 
5. Rôzne a diskusia 

 
Rokovanie spoločného zasadnutia Výskumno-manažérskej rady a Ústavnej rady ÚI viedla 
riaditeľka ústavu I. Budinská.  
Ad 1/  
V úvode informovala o rokovaní štatutárov organizácií SAV, predsedov vedeckých rád 
a zástupcov v Sneme SAV, okrem iného o tom, že 

- P SAV od 1. 7. 2018 /začne platiť zákon o v.v.i./ bude správcom kapitoly rozpočtu SAV  
- Rozpočet SAV bol v posledných rokoch, podľa poskytnutého prehľadu, navyšovaný, 

avšak rast miezd výrazne zaostáva v porovnaní s vysokými školami. 
- Pripravuje sa stabilizačná dohoda o zvyšovaní financovania SAV s MF SR, ktorá bude 

platiť v nasledujúcich rokoch. 
- Snemom SAV schválené Pravidlá výkonového financovania, ktoré obsahujú kritériá 

ročného hodnotenia a ich ocenenie, sa stretávajú s výhradami niektorých pracovísk, 
najmä preto, že spôsobujú výrazný odklon od hodnotenia pracovísk medzinárodnou 
akreditačnou komisiou. Hodnotenie tejto komisie sa započítava len 43%, 40% 
predstavujú publikácie a citácie /pričom publikácie sa hodnotia podľa zaradenia do 
kvartilov/. Ostatné aktivity (domáce a zahraničné granty, hospodárske zmluvy 
a doktorandské štúdium) predstavujú spolu 17%.  Takéto pravidlá pre ÚI SAV 
znamenajú, že v hodnotení skončil v dolnej časti tabuľky  hodnotených ústavov. 
Niektoré ústavy, ktoré v medzinárodnej akreditácii získali čiastkové alebo celkové 
hodnotenie „C“ dosiahli v takto nastavenom výkonovom financovaní lepšie hodnotenie. 
Vedenie zvažuje obrátiť sa na medzinárodný poradný výbor SAV, s pripomienkami ku 
kritériám výkonového financovania. V diskusii vystúpil aj M. Rusko, ktorý vyzval, aby 
sa slabá publikačná činnosť ústavu viac preberala vnútri ústavu a aby sa dospelo 
k pozitívnejším výsledkom. 

- Na zasadnutí bol ďalej prezentovaný projekt usporiadania majetkových vzťahov 
k nehnuteľnostiam, ktoré buď zostávajú pod správou P SAV, prechádzajú do vlastníctva 
vytvoreného Centra spoločných činností SAV na Patrónke alebo  prechádzajú do 
vlastníctva jednotlivých budúcich v.v.i. /to sa týka aj chaty ÚI SAV-Vyhne/. 
Prezentovaný bol aj zamýšľaný projekt centralizácie SAV v areáli na Patrónke, ktorého 
súčasťou by mal byť aj mestský park SAV. 

Predseda Vedeckej rady ÚI SAV, J. Glasa informoval o krokoch, ktoré prislúchajú pri zakladaní 
v.v.i. vedeckým radám. Vedecká rada zo zákona o v.v.i. organizuje voľbu Správnej rady ÚI 
SAV, v.v.i. Správna rada začne fungovať od 1. 7. 2018, bude mať 5 členov, vrátane štatutára, 
čiže voliť sa budú 4 členovia. Vyhlásenie voľby a jej podmienok zverejní vedecká rada 1 mesiac 
pred začiatkom fungovania správnej rady na webstránke ÚI SAV. Okrem oznámenia volieb, 



vedecká rada zorganizuje pohovor s adeptmi a následne voľby. Riaditeľka ústavu konštatovala, 
že vo väzbe na vytvorenie správnej rady sa bude meniť aj organizačná štruktúra riadiacich 
orgánov ústavu. 
 
Ad 2/ 
 
Jednotliví vedúci výskumných oddelení doplnili informácie o výsledkoch oddelení v porovnaní 
s tými, ktoré boli obsahom výročnej správy a ktoré pri svojom hodnotení oddelení brala do 
úvahy  vedecká rada. 
 
Ad 3/ 
 
Riaditeľka ústavu predstavila smery dopracovania Akčného plánu ústavu. 
 
Ad 4/ 
 
M. Mášiková Paulinová predložila prehľad hospodárenia ústavu. Vyzvala vedúcich oddelení, 
aby informovali zamestnancov, že v súvislosti so zakladaním v.v.i. bude  
- výplata za máj a jún  v mesiaci jún /teda dvakrát/, po transformácii softvéru 

Štátnej pokladnice bude výplata za júl v normálnom augustovom termíne. 
- V rovnakej súvislosti treba odovzdať dovolenkové lístky na jún do 15. 6. 2018. 
- Príspevok na réžiu za rok 2018 bude 1. 200,- eur. 
- Vedúci projektov sú povinní skonzultovať zamýšľané výdavky z projektov s M. 

Mášikovou Paulinovou. 
- Odvod z miezd za zamestnávateľa bude po novom 35,2 %. 
-  Riaditeľka ústavu informovala o záujme niektorých ústavov zlúčiť sa s ÚI SAV. To 

však vedenie zváži až po tom ako sa hospodárenie v.v.i. zastabilizuje. 
 
Ad 5/  Rôzne a diskusia 
 

Riaditeľka ústavu informovala, že od 25. 5. 2018 začne platiť nový zákon o ochrane 
osobných údajov, ktorý vychádza zo Smernice EÚ GDPR, vrátane pomerne 
vysokých sankcií. Metodiku vypracuje personalistka H. Horváthová. Zamestnanci budú 
podpisovať prevzatie informácie, ktoré ich údaje sa spracúvajú a akým spôsobom. Na 
používanie osobných údajov, ktoré sú oprávneným záujmom zamestnávateľa, nemusí 
mať zamestnávateľ súhlas. Za uvádzanie vlastných osobných údajov v ELVYS-e 
zodpovedajú zamestnanci. 
 
Vedecký tajomník R. Sabo predniesol viaceré podnety a názory na výkonové 
financovanie /dbať na vykazovanie všetkých aktivít vo výročných správach/, získavanie 
doktorandov, účasť v SASPRO a pod. 
 
Predseda vedeckej rady J. Glasa reagoval na podnet vedeckého tajomníka o využití 
správy o hodnotení vedeckých oddelení. Konštatoval, že správa má informačnú hodnotu 
pre vedenie ústavu a vedúcich výskumných oddelení, preto diskusia o nej by mala 
prebehnúť v oddeleniach. Podotkol, že seminára o výsledkoch výskumných oddelení sa 
pravidelne zúčastňuje málo zamestnancov, čo svedčí o nezáujme, a to treba napraviť. 
 
M. Gatial konštatoval, že 
- chatu vo Vyhniach treba využívať, keďže  prechádza do vlastníctva ústavu,  
- budú nové automaty na pitnú vodu, 
- ukončila sa rekonštrukcia strechy v prístavbe, 



- v súvislosti s v.v.i. prebieha inventarizácia výpočtovej techniky a nábytku, 
- uskutočňuje sa súťaž na nové gastrolístky /preto budú o niečo neskôr 

k dispozícii; hodnota 3,60 eur/0,70 eur platí zamestnanec/, 
- prebieha kontrola BOZP, 
- budú sa vymieňať kľúče vchodových dverí do budovy za nekopírovateľné. 
Zasadnutie ukončila riaditeľka ústavu a pozvala všetkých na stretnutie zamestnancov 
v Smoleniciach 18. 5. 2018.  
 
 

Bratislava 16.  5. 2018 
 
Zapísala: Mgr. H. Laudárová   Schválila: Ing. Ivana Budinská, PhD. 

                    riaditeľka ÚI SAV  


